
1 
 

Feriening foar Doarpsbelang Gytsjerk 
 
 
 
 

Jaarverslag Gytsjerk 2023 
 
(vast te stellen 24 april 2024 in de Algemene ledenvergadering) 
 
Inleiding 
In dit jaar hebben we een aantal projecten afgerond (AED’s, kunstwerk, Rinia van Nautaweg Noord) 
en hebben we ons vooral met een aantal al lang lopende zaken bezig gehouden (woningbouw, 
Sanjesfjild, faunapassage). Nieuw zijn vooral geweest de ontwikkelingen van de haven en onze 
plannen voor de ijsbaan, en aan het einde van het jaar weer de herinrichting van het centrum. 
 
Bestuur 
Het bestuur van onze vereniging  bestaat nog steeds uit 5 personen, die elkaar goed aanvullen en 
samen het bestuur draaiende houden. In 2023 is niet gelukt om, voor een evenwichtige afspiegeling 
van het dorp, een vrouwelijk bestuurslid te vinden. In 2024 lukt dit hopelijk wel. 
 
Infostand 
Op zaterdagochtend 10 juni hebben we als bestuur van Doarpsbelang met een infostand op het 
parkeerterrein gestaan om algemene informatie te geven over de vereniging en over de projecten 
waar we mee bezig zijn. 
 
ALV 
De algemene ledenvergadering is geweest op 26 april 2023. Belangrijke onderwerpen waren 
woningbouw, Sanjesfjild, haven en ijsbaan. Ook zijn twee bestuursleden voor 4 jaar herbenoemd,  
Roy de Torbal en Pieter Woudstra. 
 
Ledenadministratie 
Er zijn nu ongeveer 812 leden. Dit is een daling van 17 ten opzichte van het vorige jaar 2022. 
 
Vergaderruimte dbieb 
Hoewel de ontmoetingsruimte in de bibliotheek als zodanig niet meer bestaat is er regelmatig 
gebruik gemaakt van de vergadergelegenheid door Doarpsbelang, de koffiegroep en andere 
verenigingen en organisaties. Dit wordt door 2 bestuursleden van Doarpsbelang geregeld, Jaap 
Brouwer en Pieter Woudstra. 
 
Regenwaterrioolplan Gytsjerk – Súdwest 
In 2023 is het regenwaterrioolplan verder uitgevoerd. De Singel is in dit kader voorzien van 
betonverharding. De afwatering van de sloten is nu gewijzigd. Ook in 2024 vinden er nog 
werkzaamheden plaats. 
 
Woningbouwprogramma/maatschappelijk vastgoed (scholen) 
Hoewel hierover wel de nodige contacten over zijn geweest met de gemeente en andere 
dorpsbelangen hebben deze in 2023 niet tot een concreet resultaat geleid. Naar verwachting zal dit 
ook in 2024 niet gebeuren. 
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Inrichting openbare ruimte 
De herinrichting van de Rinia van Nautaweg Noord is afgerond in 2023. Over de wijze van uitvoering 
heeft nog wel wat discussie plaatsgevonden, maar uiteindelijk is het nu klaar. Op 19 december 2023 
hebben we samen met de gemeente een inloopbijeenkomst georganiseerd over de herinrichting van 
de Canterlandseweg en de Viersprong in het centrum. Deze krijgt na de bouwvak van 2024 zijn 
beslag. 
 
Faunapassage  
Hierover is wel contact geweest met de provincie, maar in 2023 heeft de afronding van dit project 
grotendeels stilgelegen. Mogelijk komt het voorziene infobord er nu in 2024. 
 
It Set 
Inmiddels zijn er twee bankjes geplaatst (ter vervanging van de eerdere bankjes). De gewenste 
aanlegsteiger is er nog niet, hier wordt door Doarpsbelang samen met de Watersportstichting verder 
aan gewerkt om dit voor elkaar te krijgen. 
 
Sanjesfjild 
Samen met Dorpsbelang Oentsjerk en andere betrokken partijen hebben we op 4 juli en 10 oktober 
overleg met de gemeente gehad over de landschappelijke inpassing en het beloop van het ruiterpad. 
De door ons bepleite landschappelijke inpassing is nu (2024) grotendeels gerealiseerd (de boompjes 
staan er). Over het tracé van het ruiterpad vindt nog verder overleg plaats. 
 
Website 
In 2023 is hier wegens tijdgebrek niet verder aan gewerkt. Via trynwalden.nl kan de communicatie 
ook goed plaatsvinden. 
 
Skuorre 
Rondom het appartementencomplex de Skuorre nabij de ijsbaan is het in 2023 relatief stil geweest. 
Het plan is nu aangepast in die zin dat er nu ook de begane grond woningen komen in plaats van 
bedrijfsruimten. Er blijft nog 1 commerciële ruimte over. Begin 2024 is hier een inloopbijeenkomst 
over geweest. Het project heet nu Thuishaven. 
 
AED’s 
Dit project is begin 2023 afgerond. Alle 4 buiten AED’s zijn nu geplaatst en in werking: Naast de 
bestaande AED bij de Albert Heijn, een AED bij de gymzaal en verder bij garagebedrijf Damstra aan 
de Nieuwe Straatweg en garagebedrijf Olijnsma aan de Rinia van Nautaweg zuid. 
Op 21 november heeft weer een reanimatie(herhalings)cursus voor vrijwilligers plaatsgevonden in de 
bibliotheek. 
 
Himmeldei 
Op 29 september 2023 is er vanuit Doarpsbelang weer een Himmeldei georganiseerd in 
samenwerking met de scholen. Dit ging vanuit de bibliotheek. De gemeente zorgde weer voor 
afvalbakken en zakken. De plaatselijke supermarkt zorgde weer voor drinken en een versnapering 
voor de kinderen. 
 
Sinterklaas 
Ook dit jaar is er weer een Sinterklaasintocht geweest, welke we de laatste jaren gezamenlijk met 
Oentsjerk houden. De commissie welke dit voor Doarpsbelang regelt heeft wat verloop gehad in de 
Pieten maar dit hebben we gelukkig kunnen oplossen. Er waren veel kinderen aanwezig in een 
overvolle sportzaal in Gytsjerk. 
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Partytent 
Ook in 2023 is er gebruik gemaakt van de mogelijkheid om de partytent van Doarpsbelang te huren. 
In 2023 hebben we een tweetal easy up tenten gekocht van 3 bij 3 meter welke wat eenvoudiger zijn 
op te zetten. Deze zal ook in 2024 beschikbaar worden gesteld. 
 
4 mei herdenking 
Op 4 mei is weer de dodenherdenking geweest in/bij de Mariakerk in Oentsjerk. Bij het monument 
voor de evacués op het kerkhof in Gytsjerk zijn weer bloemen neergelegd. Nieuw was dat de 
stroffelstien voor Franz Wagner nu ook in het programma was opgenomen. 
 
Stenencollectie Jan Faber 
Op 23 juni heeft het bestuur van Doarpsbelang een bezoek gebracht aan het streekmuseum 
(Observeum) in Burgum. Dit om de plaatsing van de zwerfstenencollectie van Jan Faber, die eerst in 
de bibliotheek stond te bekijken. We denken dat deze stenen hier een goede permanente plek voor 
tentoonstelling hebben gekregen. 
 
Haven 
Een nieuwe ontwikkeling in 2023 betreft het plan van de Watersportstichting met betrekking tot de 
haven. Op 29 maart hebben we als Doarpsbelang samen met de Watersportstichting hierover een 
informatieavond gehouden voor omwonenden. De voorziene eerste fase van het plan is inmiddels 
gerealiseerd: het renoveren van de kade aan de zuidzijde en het vervangen van ongeveer 50 
meerpalen. De haven is heringericht en heringedeeld mede vanwege de komst van twee elektrische 
verhuurboten van Greenjoy. In 2024 komen de verdere ontwikkelplannen aan de orde. 
 
IJsbaan 
Na de ALV is er samen met de ijsvereniging en de feestcommissie een werkgroep geformeerd om een 
plan te maken voor de ontwikkeling van de ijsbaan, met een skeelerbaan, pumptrack en speel-
/sporttoestellen. Eind van 2023 is er een subsidie aangevraagd volgens de BOSA regeling. Deze is in 
2024 verleend, in 2024 worden de plannen verder uitgewerkt. 
 
Bloembollenactie 
In oktober hebben we samen met Doarpsbelang Oentsjerk meegewerkt aan de bloembollenactie van 
de gemeente. Inwoners konden de door de gemeente gratis verstrekte bloembollen in de bibliotheek 
te Gytsjerk ophalen. 
 
Groene Ster 
Als Doarpsbelang hebben we een zienswijze ingediend bij de gemeente Leeuwarden over het 
bestemmingsplan voor evenementen in de Groene Ster. Naar aanleiding hiervan is het nu in elk geval 
wat duidelijker geworden dat de geluidbelasting hiervan in ons dorp binnen de wettelijke normen 
valt. 
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